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Abstract 

 
    

 

   The researcher aims to find out objective and scientific answers for several questions related 

to the problem of the paper: What are the obstacles of social integration of the displaced 

people in Iraq in general and in Diwaniyah in particular? What is the meaning of social 

integration? What is its relation with the displaced people? What's the role of the host society 

in the process of integration? How does the displaced become more integrated in the host 

society? What are the contributions of the local and the central governments to facilitate the 

process of integration? What's the view of the host society towards the displaced people? 

What are the negative and positive effects of the displaced on the host society? Did the 

displaced people establish social relations with the host society? In addition to other questions 

raised by the researcher. 

The paper aims to clarify the obstacles of social integration of the displaced people in 

Diwaniyah. To identify the most important factors that help the displaced to integrate in the 

host societies, and which class of the displaced can socially merge with the local society of 

Diwaniyah. 

  The present paper is one of the descriptive and analytic papers. The researcher uses several 

approaches; social survey through a survey application distributed on the sample (306) of the 

displaced who are responsible of displaced families in Diwaniyah. 

The research's results are: 

1- Most of the displaced in Diwaniyah are from young category, which is eligible to work 

and participate in the public work. The whole process pressurizes the infrastructure in 

Diwaniyah governorate. 

2- The results showed that most of the investigated could not integrate with the host society. 

3- The displaced people in Diwaniyah governorate are not exclusive on certain religion, sect 

and community. The paper data showed that there are different religions, sects and 

communities among the displaced people in Diwaniyah governorate. 

4- The most important motivations of the displaced in Diwaniyah are the feeling of 

insecurity, sectarian violence and the occupation of Daesh to their cities. 

5- The most displaced people have no intention to stay in Diwaniyah governorate, and their 

stay depends on the development of the security situation in their cities. 

6- According to the investigated people, the data of the paper has proved that displacement 

created tensions between the displaced people and the host society due to competition on 

job opportunities, housing and public services. 
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‌الباحث ‌س ‌ ‌الحالي‌عى ‌بحثه ‌إ‌خِلال ‌م ‌‌لىلمتهصل ‌و ‌اجابات ‌لس ‌هضهعية ‌الت داؤلات‌عمسية ‌من جسهعة
في‌العخاق‌بذكل‌ الانجماج‌الاجتساعي‌لمشازحين‌تما‌معهقاتي:‌سثمت‌بالآتي‌ت ‌الخاصة‌بسذكمة‌البحث‌وال ‌

‌بالشازحين؟‌علاقته ‌‌وما‌(؟الانجماج‌الاجتساعيما‌السقرهد‌‌بـ)‌؟حافظة‌الجيهانية‌بذكل‌خاصعام،‌وفي‌م ‌
‌و‌ ‌الشازحين؟ ‌انجماج ‌في ‌السزيف ‌السجتسع ‌دور ‌انجماجا ‌وما ‌اكثخ ‌الشازح ‌يربح ‌السجتسع‌‌كيف في

ما‌نظخة‌و‌الحكهمة‌السخكدية‌في‌تدهيل‌عسمية‌انجماج‌الشازحين؟‌و‌حمية‌اسهامات‌الحكهمة‌الس‌ماو‌السزيف؟‌
‌ ‌لمشازحين؟ ‌السزيف ‌و‌السجتسع ‌الدمبية‌آما ‌الشدوح ‌السزيف؟‌والإيجابيةثار ‌السجتسع ‌استطاع‌‌عمى وهل

لها‌الباحِث‌في‌ الشازحهن‌اقامة‌علاقات‌اجتساعية‌مع‌السجتسع‌السزيف؟‌وغ يخها‌من‌الت داؤلات‌التي‌ت شاو 
‌م ذكمة‌ب حثهِ.

التعخف‌حافظة‌الجيهانية.‌و‌عهقات‌الانجماج‌الاجتساعي‌لمشازحين‌في‌م ‌اهم‌م ‌‌هجف‌البحث‌الى‌ت هضيحو ‌
زيفة،‌وأي‌فئات‌الشازحين‌يسكشها‌جتسعات‌الس ‌مى‌الانجماج‌في‌الس ‌هامل‌التي‌تداعج‌الشازحين‌ععمى‌اهم‌الع ‌

‌الانجماج‌الاجتساعي‌مع‌السجتسع‌السحمي‌لسحافظة‌الجيهانية‌بذكل‌اكبخ.
‌اله ‌و ‌ ‌البحهث ‌من ‌الحالي ‌الب حث ‌الت ‌يعج ‌است ‌صفية ‌الباحِ‌حميمية، ‌فيه ‌خجم ‌الس دح‌م ‌ث ‌عجة، شاهج

هنة‌من‌)ع يشة‌طبقية‌نِ‌‌ىاستبيانيه‌ج خى‌ت هزيعها‌عملال‌إعجاد‌استسارة‌،‌من‌خ ‌الاجتساعي (‌306دبية‌مك 
‌حافظة‌الجيهانية.نازحة‌في‌م ‌‌ا ‌سخ‌أمن‌الشازحين‌الحين‌يعيمهن‌

‌ت هصل‌الب حث‌الى‌م جسهعة‌مِن‌الش تائج‌اهسها:وقج‌
في‌سهق‌سذاركة‌لمان‌معظم‌الشازحين‌الى‌محافظة‌الجيهانية‌هم‌من‌الفئات‌العسخية‌الذابة‌والسؤهمة‌ .1

 ‌محافظة‌الجيهانية.عمى‌البشى‌التحتية‌في‌‌ا ‌خجمات‌العامة،‌مسا‌يهلج‌ضغطالعسل‌والدكن‌وال
 بيشت‌نتائج‌البحث‌ان‌اغمب‌السبحهثين‌لم‌يدتطيعها‌الانجماج‌مع‌السجتسع‌السزيف. .2
‌الجيهانية‌عمى‌دين‌او‌محهب‌او‌طائفة‌محجدة،‌حيث‌اثبتت‌‌خلا‌يقتر .3 ‌الشازحين‌الى‌محافظة وفهد

 يات‌البحث‌عمى‌وجهد‌اديان‌ومحاهب‌وطهائف‌متعجدة‌من‌ضسن‌الشازحين‌الى‌محافظة‌الجيهانية.معط
‌الطائفي،‌ .4 ‌والعشف ‌الامان، ‌بعجم ‌الذعهر ‌هي ‌الجيهانية ‌محافظة ‌الى ‌السبحهثين ‌ندوح ‌دوافع ‌اهم ان

 واحتلال‌داعش‌لمسشاطق‌الدكشية‌لمسهاطشين.
البقاء‌في‌مشطقة‌الشدوح‌الستسثمة‌بسحافظة‌الجيهانية،‌ليدت‌هشاك‌رغبة‌لأغمبية‌السبحهثين‌للاستقخار‌و‌ .5

 وان‌بقائهم‌فيها‌يقتخن‌بتحقيق‌الاستقخار‌الامشي‌في‌مشاطقهم‌الاصمية.
‌وابشاء‌ .6 ‌الشازحين ‌بين ‌خمق‌تهتخات ‌الى ‌الشدوح‌يؤدي ‌ان ‌السبحهثين ‌اراء ‌البحث‌بحدب اثبتت‌بيانات

 والخجمات‌العامة.‌السجتسع‌السزيف،‌بدبب‌السشافدة‌عمى‌فخص‌العسل‌والدكن
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